

## Guangren Elementary School

Grade 5 Semester 1 Newsletter Week 20: January 6th - January 10th, 2025

光仁國小ESL雙語班週報 - 五年級 第一學期第二十週 一月六日 - 一月十日

## Contents 目錄

1. A Peek into our Week!

1. 一探究竟我們本週課程!

2. High Frequency Words

2. 高頻單字

3. Key Content Words

3. 重要字彙

4. Grammar Focus

4. 文法重點

5. Social Conventions

5. 主要句型

6. Homework Announcements

6. 作業公告

7. Upcoming Dates

7. 重要日期



## G5 Ren: Green 五年仁班:綠組

In the Ren 5 green class last week, students wrote paragraphs comparing planets. They then enjoyed our newly set-up game center as an "early finisher" after they are done with their work. This gives students incentive to complete their work in a timely manner and to work on their cooperation skills with their classmates.

在上週五仁綠組的課堂上,學生們寫了一些比較行星 的文章段落。然後,他們在完成課堂寫作後享受從新 安排的分組活動,所帶來的樂趣,作為「提前完成者」 的獎勵。這樣可以激勵學生及時完成作業,並培養他 們與同學的合作能力。





# G5 Ren: Yellow 五年仁班:黃組

In the Ren 5 yellow class last week, students worked in groups to write a paragraph about the similarities and differences between Earth and Venus using the information they already learned. Students chose a topic among location, orbit/rotation, features, gravity... etc. to write about.

在上週五仁黃組的課堂上,學生們進行課堂小組分組活動,運用他們已學習到的資訊,寫一段關於地球和金星不同之處的文章。學生從位置、公轉/自轉、特徵、地心引力…等主題中挑選一項來寫。



## G5 Ai: Green 五年愛班:綠組

In the Ai 5 green class last week, students wrote paragraph comparing planets. They then enjoyed our newly set-up game center as an "early finisher" after they are done with their work. This gives students incentive to complete their work in a timely manner and to work on their cooperation skills with their classmates.

在上週五愛綠組的課堂上,學生們寫出行星比較的 段落文章。然後,他們在完成課堂寫作後享受從新 安排的分組活動所帶來的樂趣,作為「提前完成者」 的獎勵。這樣可以激勵學生及時完成作業,並培養 他們與同學的合作能力。





# G5 Ai: Yellow 五年愛班:黃組

In the Ai 5 yellow class last week, students worked in groups to write a paragraph about the similarities and differences between Earth and Venus using the information they already learned. Students chose a topic among location, orbit/rotation, features, gravity... etc. to write about.

在上週五愛黃組的課堂上,學生們進行分組小組活動,運用他們已學習到的資訊,寫一段關於地球和金星的不同之處。學生從位置、公轉/自轉、特徵、地心引力…等主題中挑選一項來寫。



## G5 Xin 五年信班

Last week, students in Xin 5 completed a writing task of features, locations and properties of two planets and compare and contrasted them. They have been practising hard to use language that shows an understanding of the similarities and differences that various things may have with each other. This helps students categorize, sort, evaluate, and understand new information.

在上週,五信的學生們完成了寫作任務,他們寫出兩個星球的特徵、位置和屬性,並將它們進行了比較和對照。他們一直在努力的練習並表達對各種事物之間可能存在異同之處的語言來證明對文章的瞭解程度。這有助於學生對新資訊進行分類、整理、評估和理解。



## High Frequency Words (HFW) & Keywords 高頻單字和重要字彙

### fast

 The cheetah ran so fast that it caught its prey in seconds.

### ground

 After a long flight, the plane finally touched the ground safely.

#### less

Eating less sugar can improve your overall health.

#### moon

 The full moon lit up the night sky, casting a gentle glow over the landscape.

### space

 Astronauts train for years before they can travel to space.

#### warm

 The sun's rays felt warm on her face as she sat by the window.



#### 快

• 獵豹跑得很快,幾秒鐘就抓住了獵物。

#### 地面

經過長時間的飛行,飛機終於安全地降落 於地面。

#### 少

• 少吃糖可以改善你的整體健康。

#### 月;月亮

滿月照亮了夜空,為大地灑下柔和的光芒。太空

太空人在遨遊太空之前要接受多年的訓練。

#### 温暖

當她坐在窗邊時,太陽的光芒照在她的臉上,感覺很溫暖。

## **Content Keywords**

## 重要字彙

#### invisible

 Air is invisible, but we can feel it when the wind blows.

### gas

 We cannot see gas, but it fills balloons and makes them float.

#### surface

 The surface of the table was smooth and shiny.

## perfect

 The cake was perfect because it was soft and delicious.

#### volcano

 The volcano erupted, and lava flowed down the mountain.

#### crater

 The crater of the volcano was deep and full of hot rocks.



### 隱形的;看不見的

空氣是隱形的,但是當風吹過時我們可以 感覺到。

### 氣體

我們看不見氣體,但它能填充氣球,使氣 球飄起來。

#### 表面

• 桌子的表面是光滑和閃亮的。

### 完美

蛋糕非常的完美,因為它又鬆軟又美味。

#### 火山

火山爆發,熔岩從山上流下。

#### 火山口

火山口很深,充滿了滾燙的岩石。

#### **Grammar Focus**

#### 文法重點



## Comparative adjectives

- Earth is <u>farther</u> away from the sun than Venus.
- Jupiter's gravity is <u>stronger</u> than Earth's.

## Comparative conjunctions

- both, similarly, also
- Contrasting conjunctions
  - but, however, although, yet

## Indefinite pronouns

• all, some, several, each, both

#### 比較級形容詞:

- 地球至太陽的距離比金星至太陽的距離更遠。
- 木星的地心引力比地球的地心引力更強。

#### 比較級連接詞:

- 兩者、相似、而且
- 對照連接詞:
  - 但是、然而、儘管、尚未

#### 不定代名詞

• 所有、一些、幾個、每個、兩者

#### Social Conventions

#### 主要句型



### Where is **Earth** located?

- Earth is the 3rd planet from the sun.
- <u>Earth</u> is farther away from the sun than <u>Mercury</u>.

## How big is Saturn?

Saturn is much bigger than <u>Earth</u>.

### What is the orbit/rotation of <u>Jupiter</u>.

- It takes \_\_\_\_days/years for it to orbit the sun.
- It takes \_\_\_\_days for it to rotate one time.

## What is the gravity like on <u>Mercury</u>?

The gravity on <u>Mercury</u> is weaker than <u>Earth's</u>.

## What are the features of <u>Mars</u>?

<u>Mars</u> has <u>mountains</u>, but it does not have <u>water</u>.

## 地球位於何處呢?

- 地球是距離太陽的第三顆行星。
- <u>地球</u>至太陽的距離比<u>水星</u>至太陽的距離更遠。
  土星有多大呢?
  - 土星比地球大很多。

木星的公轉/自轉所需時間為何呢?

- 它繞著太陽公轉一週需要 天/年。
- 它自轉一次需要\_\_\_\_天。

水星上的地心引力是什麼樣的呢?

- <u>水星</u>上的地心引力比<u>地球</u>上的地心引力弱。 <u>火星</u>有什麼特色呢?
  - 火星有山脈,但是沒有水源。

## Homework Announcements 作業公告

For homework, we will no longer be using the QR codes; instead, it will be posted in our Google Classroom. Please login to Google Classroom using your child's email address.

Weekday homework will be uploaded to Google Classrooms on Monday, and should be completed for each day.

Weekend homework will be uploaded on Friday to be completed before returning to school the next week.

在作業方面,我們將不再使用QR codes,取而代之的是發佈於 Google Classroom 上。請使用您孩子的電子郵件地址登入 Google Classroom。

平日作業將於每週一上傳至Google Classroom 上,並應於每日完成。

週末作業將於每週五上傳,並應於下週返校前完成。

## **Upcoming Dates**

重要日期

January 20th - Closing Day

一月二十日 - 結業式

